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RG- 0002.P.XV.2011                                                 
 
   

  P R O T O K Ó Ł   NR   XV/ 2011 
 
                                  z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

  w dniu 30 grudnia 2011 r. 
 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 
ławników. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Nowym Mieście nad Wartą do organizacji pracy z rodziną. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą miejsc sprzedaŜy i podawania napojów alkoholowych. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy w 2011 r. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2011-2015. 
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2015. 
Punkt 14. 
Przyjęcie uchwały w sprawie budŜetu na 2012 r. 
   a) odczytanie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem; 
   b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budŜetowej; 
   c) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy; 
   d) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie: opinii i wniosków komisji i Rady 
oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budŜetowej. Stanowisko to 
zawiera równieŜ ewentualne autopoprawki do projektu uchwały budŜetowej; 
   e) dyskusja nad projektem uchwały budŜetowej i wniesionymi autopoprawkami; 
   f) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta; 
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   g) głosowanie wniosków komisji Rady Gminy nie uwzględnionych przez Wójta w 
autopoprawce; 
   h) głosowanie uchwały. 
Punkt 15. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 16. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 17. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad. 1. Otwarcie Sesji 

Przewodniczący Janusz Janicki otworzył XV sesję Rady Gminy i powitał Radnych 
Gminy Nowe Miasto , Sołtysów, Kierowników Jednostek Samorządowych, pana Wójta, panią 
Skarbnik i panią Sekretarz, Radnego Powiatowego Stefana Kominka, Prezesa PSL Mariana 
Walkiewicza, mieszkańców, Panią Bernadetę Staszak Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie, Przedstawicieli Prasy oraz wszystkich pozostałych. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Pan Janusz Janicki poinformował, Ŝe jest obecnych 14 Radnych co 
stanowi Ŝe podjęte dzisiaj uchwały będą prawomocne. 

 
Ad.  3. Przyjęcie porządku obrad. 
 W punkcie tym Przewodniczący odczytał porządek obrad  i poinformował Ŝe po 
punkcie 4 – przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji, udzieli głosu Pani Bernadecie Staszak 
Dyrektor PCPR, oraz Ŝe po punkcie 13 – przyjęciu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2011 – 2015 będzie 5 minutowa przerwa, po której przejdziemy do części 
zasadniczej czyli uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2015 
oraz uchwały  budŜetowej na 2012 rok. Następnie Przewodniczący złoŜył wniosek formalny o 
wprowadzenie do porządku obrad punktu w brzmieniu: uchwała w sprawie sprostowania 
błędu i po zaakceptowaniu wniosku 14 głosami Radnych informował, Ŝe wniosek został 
przyjęty do porządku obrad. Porządek posiedzenia został przyjęty 14 głosami. 
 
Ad.  4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

 Po przeprowadzonym głosowaniu przez Przewodniczącego protokół z poprzedniej 
sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami. 

Następnie w punkcie tym głos zabrała Pani Bernadeta Staszak Dyrektor Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Środzie Wlkp. Pani Bernadeta informowała o współpracy 
powiatu Średzkiego z Gminą Nowe Miasto nad Wartą od momentu powstania powiatów, 
czyli od roku 1999 i podziękowała za bardzo dobrą współpracę, współdziałanie i za 
kreatywność w działaniach na rzecz grup najsłabszych, czyli dzieci i osób 
niepełnosprawnych. Dodała, Ŝe o mądrości władzy, mądrości człowieka świadczy to jak 
traktujemy grupy najsłabsze i pochwaliła współpracę z władzami Gminy oraz z Opieką 
Społeczną w Nowym Mieście. Pani Dyrektor PCPR informowała, Ŝe Powiat jest na etapie 
finalizacji procesu przejęcia obiektu po byłym Kasynie Policyjnym w Środzie Wlkp. na 
obiekty które posłuŜą prowadzeniu terapii zajęciowej z dziećmi niepełnosprawnymi, oraz o 
Środowiskowym Domu Samopomocy w Chromcu który jest przystosowany w sposób 
odpowiedni do prowadzenia zajęć z osobami niepełnosprawnymi. Pani Bernadeta zwróciła się 
równieŜ z prośbą do Rady o rozwaŜeniu wniosku Zarządu Powiatu o dofinansowanie do prac 
adaptacyjnych w obiekcie po byłym Kasynie w kwocie 60 000 zł co byłoby z poŜytkiem dla 
całego społeczeństwa. 
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Na zakończenie pani Dyrektor podziękowała w swoim imieniu i SOS za wieloletnią 
współpracę, informując Ŝe nadal będzie ona trwała z pozytywnym skutkiem dla wszystkich 
mieszkańców, przekazując na ręce Przewodniczącego Rady  i Wójta kwiaty oraz obraz 
namalowany ręcznie przez osoby niepełnosprawne na ręce Pani Sekretarz Gabrieli Kosmali. 

Przewodniczący zapewnił panią Dyrektor Ŝe problemy osób niepełnosprawnych, 
problemy dzieci znajdują zrozumienie wśród Radnych i na pewno ta współpraca w dalszym 
ciągu będzie tak owocna jak do tej pory i ten kontakt między PCPR a władzą wykonawczą, 
uchwałodawczą i Radnymi w naszej Gminie w dalszym ciągu będzie zachowany. 

Pani Dyrektor PCPR podkreśliła jeszcze, Ŝe z kilkuletniej współpracy w tym obszarze 
w pełni uznania składa podziękowania na ręce pani Danuty Halek-Wielgosz Kierownik OPS, 
dodając Ŝe Ośrodek Pomocy Społecznej w naszej Gminie posiada bardzo dobrą kadrę, której 
wiele rejonów moŜe nam pozazdrościć. W niewielu gminach w Polsce jest tyle rozwiązań na 
rzecz tych grup najsłabszych co w naszej Gminie, czego moŜna pogratulować. 

 
Ad.  5. Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący wspomniał, Ŝe miał przyjemność brać udział w wielu 
uroczystościach, spotkaniach wigilijnych-boŜonarodzeniowych, które wspomina z duŜą 
radością i sentymentem. Jednak nastrój prawdziwie wigilijny, który urzekł swą naturalnością 
to spotkanie wigilijne w świetlicy wychowawczo-opiekuńczej w Skoraczewie. Oprócz 
spotkań wigilijnych odbyło się zebranie sołeckie w Kolniczkach, gdzie na kolejną kadencję 
Sołtysem został wybrany pan Mariusz Paszek, oraz wybrano Radę Sołecką. Pan Janusz 
Janicki informował, Ŝe sprawami które coraz częściej pojawiają na dyŜurach i z którymi coraz 
częściej będziemy mieć do czynienia są sprawy socjalne związane z utrzymaniem rodzin, 
które to mają coraz większe problemy z wyŜywieniem się, czy problemy mieszkaniowe. 
Na zakończenie Przewodniczący podziękował i poprosił o zabranie głosu przez Pana Wójta. 
  
Ad. 6. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Na wstępie Wójt informował, Ŝe aktualnie trwają przetargi na zadania które będą 
realizowane w 2012 roku i wyłaniani są wykonawcy na poszczególne inwestycje. Prawie 
zakończył się przetarg na remont świetlicy w Szypłowie i te ceny są o 45 % niŜsze od 
oficjalnej wyceny kosztorysowej. Na tym przetargu było 18 firm, jest ogromne 
zapotrzebowanie bo sytuacja na rynku jest cięŜka i wiele firm uczestniczy w przetargach 
walcząc o zlecenia. Został rozstrzygnięty przetarg na sieć i hydrofornię w Chociczy, którą 
będzie robiła ta sama firma co w Nowym Mieście, która się sprawdziła. Koszt tej inwestycji 
to 25 % mniej niŜ cena kosztorysowa, gdyŜ nie moŜna zejść niŜej bo pewne materiały uŜyte w 
inwestycji  mają cenę stałą i nie moŜna zejść niŜej. 
W przyszłym tygodniu zostanie rozstrzygnięty przetarg na Zdroje w Nowym Mieście, gdzie 
zainteresowanie na pewno będzie bardzo duŜe i pewnie cena w stosunku do ceny 
kosztorysowej spadnie. Rozstrzygnięte zostały przetargi na dowozy, są nieco wyŜsze stawki 
jeśli chodzi o dowozy duŜymi autobusami, ale i tak jest bardzo dobrze bo wzrost cen paliwa 
jest ogromny i gdybyśmy sami jeździli wzrost byłby o 50 % wyŜszy. Na rynku przewozów 
jest ogromna konkurencja i mimo duŜej zwyŜki cen, podwyŜka na dowozy nie jest duŜa a 
przewoźnicy pozostają tacy sami. Zakończyliśmy inwestycję w Dębnie, w tej chwili trwa jej 
wyposaŜanie, świetlica jest grzana, wyremontowana i w tej chwili jest to piękny obiekt. 
Mamy juŜ projekt wykonawczy do uzgodnień z konserwatorem bramy w Boguszynie i 
projekt wysyłamy do uzgodnień. RównieŜ plany na chodnik w Wolicy Pustej zostały juŜ 
przez projektanta zrobione, musimy teŜ zrobić projekt na drogę Aleksandrów – Teresa, gdyŜ  
wozimy tą drogą dzieci niepełnosprawne, a tą drogą nie da się juŜ jeździć. 
Wójt zwrócił jeszcze uwagę na problem, który dotknie mieszkańców od 1 stycznia 2012 r., 
gdyŜ przestają jeździć autobusy PKS, na stronie internetowej moŜna podejrzeć jak będzie 
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obsługiwana trasa Jarocin – KsiąŜ przez Jarocińskie Linie Autobusowe. Jest to problem bo 
niektóre linie które dotychczas funkcjonowały nie będą obsługiwane i dlatego w przyszłości 
będziemy musieli jako Rada przyjmować pewne dokumenty związane z komunikacją na 
terenie Gminy. 
Wójt dodał, Ŝe JLA będą obsługiwały linie które będą im się opłacały i niestety moŜe być taka 
sytuacja, Ŝe tak jak kiedyś będzie trzeba dojść lub dojechać we własnym zakresie na 
przystanek autobusowy. Obecnie osób korzystających z usług PKS jest coraz mniej i temat 
ten sam jakby się skończy. 
 
Ad. 7. Przyjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania 
kandydatów na ławników. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący i poinformował, Ŝe była ona omówiona na 
połączonych komisjach i Ŝe zostały przedstawione kandydatury 3 osób, pani Julia Rzepka – 
przewodnicząca, pani Ewa Andrzejewska – członek i pani Zofia Kędziora – członek. 
Następnie Przewodniczący zapytał, czy są nowi kandydaci chętni do zasiadania w Komisji do 
zaopiniowania kandydatów na ławników. Po stwierdzeniu Ŝe nie ma nowych kandydatów, 
Przewodniczący przeszedł do poddania pod głosowanie wszystkich trzech kandydatur do 
Komisji w celu zaopiniowania kandydatów na ławników. Poszczególne kandydatury 
przegłosowano następującą liczbą głosów: 
Przewodnicząca – Julia Rzepka; 12 głosów, 2 wstrzymujące 
Członkowie: Ewa Andrzejewska; 11 głosów, 3 wstrzymujące 
                      Zofia Kędziora; 11 głosów, 3 wstrzymujące 
Następnie Przewodniczący zaproponował głosowanie nad podjęciem uchwały. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 3 głosy 
„wstrzymujące”. 
♦ Uchwała Nr XV/107/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 8. Przyjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą do organizacji pracy z rodziną. 
 Przewodniczący poinformował, Ŝe projekt kolejnej uchwały był szczegółowo 
omówiony na Komisji a zasadność  jej podjęcia wynika z wejścia w Ŝycie z dniem 1 stycznia 
2012 r. nowej ustawy o Wspieraniu Rodziny i Systemie Pieczy Zastępczej, oraz obowiązku 
Gminy wyznaczenia podmiotu do realizacji tego zadania. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
♦ Uchwała Nr XV/108/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 9. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą. 
 Przewodniczący Janusz Janicki poinformował, Ŝe projekt kolejnej uchwały jest 
konsekwencją podjętej uchwały o wyznaczeniu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Nowym Mieście nad Wartą, która wymusza dokonanie zmiany w statucie tej instytucji.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
♦ Uchwała Nr XV/109/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
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Ad. 10. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą miejsc sprzedaŜy i podawania napojów alkoholowych. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący, informując Ŝe był on 
dokładnie omówiony na połączonej Komisji. Zasadność podjęcia uchwały wynika przez 
zaskarŜenie uchwały Nr VII/48/2003 r. dotyczącej zasad usytuowania na terenie Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą miejsc sprzedaŜy i podawania napojów alkoholowych przez Prokuratora 
Prokuratury Rejonowej w Środzie Wlkp. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
♦ Uchwała Nr XV/110/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad 11. Przyjęcie uchwały w sprawie sprostowania błędu. 
 Przewodniczący poinformował, Ŝe kolejny projekt uchwały został wprowadzony do 
porządku obrad wnioskiem formalnym i dotyczy sprostowania błędu w uchwale                    
Nr XIV/101/2011 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 24 listopada 2011 r. w sprawie 
określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. Pan Janusz Janicki 
odczytał  uzasadnienie do projektu uchwały, w którym wyjaśnia się Ŝe podjęcie uchwały 
wynika z konieczności wyeliminowania błędu pisarskiego w załączniku pod nazwą 
„Deklaracja na podatek od nieruchomości” w części E.2. oraz w załączniku pod nazwą 
„Informacja w sprawie podatku od nieruchomości” w części E.2.   
Podjęcie uchwały jest zasadne z powodu zakwestionowania błędów pisarskich w 
formularzach informacji i deklaracji podatkowych, w piśmie otrzymanym z Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z dnia 20 grudnia 2011 r. Następnie Przewodniczący poprosił o ewentualne 
pytania w sprawie tego projektu uchwały. 
► Radny Zenon Roszyk informował,  to Ŝe Izba sobie coś Ŝyczy nie znaczy Ŝe mamy to zaraz 
zmieniać, bo ta zmiana dla mnie nie ma sensu. 
► Przewodniczący dodał, Ŝe nie twierdzi Ŝe to nie ma sensu bo pewnie jakiś sens zgodny z 
ustawą tutaj jest, skoro prawnik stwierdził, Ŝe zmiana ta jest celowa. 
► Radny Marek Mroziński dodał, Ŝe to Radca Prawny powinien wychwycić taki błąd 
poniewaŜ sprawdza uchwały przed ich wysłaniem do RIO. 
► Przewodniczący potwierdził, Ŝe uchwały są sprawdzane przez Radcę Prawnego, ale po 
zastrzeŜeniu RIO i kolejnej analizie stwierdził, Ŝe zmiana w zapisie jest zasadna. 
►Pani Skarbnik informowała, Ŝe Izba zakwestionowała ten błąd i to się tylko wydaje Ŝe on 
nie jest istotny, ale my w zapisie mieliśmy, Ŝe od części budynków mieszkalnych a nie od 
całości budynków, w których jest prowadzona działalność gospodarcza. W ustawie o 
podatkach i opłatach lokalnych jest powiedziane, Ŝe mogą być budynki lub części w 
budynkach przewidziane na prowadzenie działalności i to zasadniczo wszystko zmienia, 
dlatego Izba to wyhaczyła.  Po wczytaniu się ma to sens i jest to zgodne z ustawą o podatkach 
i opłatach lokalnych, bo stricte jest zgodne z rozporządzeniem i dlatego zostało to wytknięte. 
Dlatego sądzimy Ŝe jest to bardzo zasadne, bo z takim błędem pójdą nam wszystkie 
formularze, więc jeśli uchwała będzie podjęta to od stycznia pójdą juŜ prawidłowe 
formularze. 
► Radny Zenon Roszyk dodał, Ŝe jeśli w taki sposób jest to ujęte, to skoro ktoś przeznaczy 
cały dom na działalność gospodarczą to nie jest on juŜ domem mieszkalnym. 
► Pani skarbnik dodała, Ŝe teraz jest tak, Ŝe moŜna mieć dwie nieruchomości i w jednej 
prowadzić działalność i w drugiej mieszkać, bo nikt tego nie zabroni. Zapis taki jest robiony 
pod ogół bo widocznie takie sytuacje się zdarzają. 
► Wójt dodał, Ŝe formularz ma przewidywać róŜne sytuacje i dlatego musi być odpowiedni i 
zgodny z zapisami ustawy. 



6 
 

► Radny Zenon Wojciechowski informował, Ŝe jeśli cały budynek mieszkalny ma być 
przeznaczony pod działalność to trzeba go zaadaptować zgodnie z prawem budowlanym, ale 
moŜe prawo podatkowe inaczej to reguluje, dlatego uwaŜam Ŝe zmiana zapisu nie ma sensu. 
► Wójt dodał, Ŝe takie są wytyczne RIO i musimy tak zrobić bo nie ma sensu z tym walczyć. 
 Przewodniczący informując, Ŝe dalsza dyskusja jest niecelowa zaproponował przejście do 
podjęcia uchwały. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 1 głos „przeciwny”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
♦ Uchwała Nr XV/111/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad 11. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy w 2011 r.  
 Przewodniczący poinformował, Ŝe projekty kolejnych dwóch uchwał dotyczą jeszcze 
zmian w budŜecie i jednocześnie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej i poprosił o 
zabranie głosu przez panią Skarbnik. 
Pani Skarbnik informowała, Ŝe są to ostatnie porządkowe sprawy w budŜecie na 2011, 
poniewaŜ otrzymaliśmy jeszcze od Wojewody dotację na zadania zlecone dla osób 
pobierających zasiłek pielęgnacyjny, który musimy wprowadzić do budŜetu. W przychodach 
robimy przesunięcie z powodu wpływów ze sprzedaŜy składników majątkowych, które musi 
być w innej klasyfikacji a co nie ma wpływu na wynik budŜetu. W wydatkach budŜetowych 
wprowadzamy przyłącze wodociągu w Wolicy Pustej jako wydatek inwestycyjny oraz odpisy 
na zakładowy fundusz socjalny w urzędzie, który zgodnie z ustawą musi być na koniec roku 
przeliczony. Wycofujemy się z zadania odnowy centrum wsi w Klęce oraz urządzenie placów 
zabaw we wszystkich sołectwach i z tego tytułu odpisujemy ponad 680 000 zł., natomiast 
zwiększamy wydatki na straŜe jako ekwiwalent w związku z udziałem w akcjach 
poŜarniczych i na zakup materiału. Musimy jeszcze zwiększyć wydatki na oświetlenie 
placów, ulic i dróg bo spływają jeszcze faktury, które dotyczą energii za 2011 rok i za 
eksploatacje tych urządzeń. Po tych zmianach łącznie wydatki by się zmniejszyły o łączną 
kwotę ponad 669 000 zł., a więc wydatki budŜetu by wyniosły ponad 28 685 000 zł. PoniewaŜ 
duŜo zmniejszamy wydatki, aby budŜet się bilansował, dochody które są czyli poŜyczka na 
prefinansowanie zmniejszamy o tą część, która była z centrum odnowy wsi w Klęce czyli o 
ponad 421 000 zł. W tej chwili planowany kredyt byłby wprowadzony na ponad 607 000 zł., 
wolne środki pozostają bez zmian i jest ponad 900 000 zł i są juŜ one w całości zaplanowane 
na spłatę poŜyczek oraz kredytów. BudŜet nam się bilansuje po stronie dochody, wydatki i 
rozchody. Mamy równieŜ przesunięcia w budŜecie pomiędzy zadaniami, na przykład z 
funduszu pracy na wydatki inne aby nie oddawać otrzymanej dotacji do wojewody. Wszystkie 
przesunięcia są dokładnie ujęte w załączniku do projektu uchwały otrzymanej przez Radnych. 
 
Ad 12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2011-2015. 
 Pani Skarbnik informowała dalej, Ŝe razem ze zmianami w budŜecie idą zmiany w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej. JeŜeli zmniejsza nam się zadłuŜenie na koniec roku to 
zmniejsza nam się dług na koniec roku. To będzie oscylowało przy podejmowaniu budŜetu na 
rok przyszły, poniewaŜ relacje się zmieniają. W 2011 roku zostały zmienione i dochody 
ogólne i wydatki na płace i pochodne, bo to jest pochodną uchwały budŜetowej, a co 
najwaŜniejsze zmienia się dług i teraz kwota długu na koniec 2011 roku wyniosła 1 739 577 
zł. 49 groszy. W zadaniach inwestycyjnych zmieniło się w usłudze oświetleniowej w 
Boguszynie, poniewaŜ zaplanowaliśmy zapłacenie za to oświetlenie do 2013 roku, a 
uregulujemy to w tym roku. Wpłaciliśmy całą kwotę do Enei i na koniec roku nie mamy juŜ 
zobowiązania z tytułu tego przedsięwzięcia. Nie będzie nam się to juŜ liczyło do długu, 
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poniewaŜ to całe zadanie jest juŜ zakończone, są protokoły odbioru i w wykazie 
przedsięwzięć ta zmiana jest wykazana. Pani Skarbnik podziękowała i powiedziała, Ŝe to 
wszystko jeŜeli chodzi o zmiany bieŜące. 
► Radny Artur Borkowski zapytał, czy w tych zmianach ujęte jest 10 000 zł na przedszkole 
w Chociczy. 
► Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe o tym będziemy rozmawiać bo to dotyczy budŜetu na 
przyszły rok. 
Przewodniczący po stwierdzeniu, Ŝe nie ma więcej pytań przeszedł do głosowania nad 
projektami dwóch uchwał. 
Za podjęciem uchwały w sprawie zmian w budŜecie na 2011 rok opowiedziało się 14 
Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. 
♦ Uchwała Nr XV/112/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Za podjęciem uchwały w sprawie zmian w  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011-
2015 opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. 
♦ Uchwała Nr XV/113/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Zgodnie z wcześniejszą zapowiedzią przed podjęciem uchwały budŜetowej i Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na 2012 rok, Przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę. 
 
Ad 13. Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-
2015. 
 
Ad 14. Przyjęcie uchwały w sprawie budŜetu na 2012 r. 
 Przewodniczący po przerwie wznowił obrady XV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą. Na wstępie poinformował, Ŝe podjęcie uchwały budŜetowej będzie przebiegało 
ściśle według punktów § 10 Uchwały Rady Gminy Nr XLII/256/2010 z dnia 26 sierpnia 2010 
r. Na początku Przewodniczący poprosił o odniesienie się do uchwały budŜetowej i zabranie 
głosu przez Wójta Gminy. 
 Głos zabrał Wójt Aleksander Podemski informując, Ŝe przedkładamy Państwu 
Radnym projekt budŜetu na 2012 rok, dodając Ŝe dobrze by było zacząć nowy 2012 rok z 
podjętym budŜetem. Nad projektem budŜetu rozmawialiśmy na dwóch kolejnych 
posiedzeniach Komisji wspólnych, a pani Skarbnik przedstawiła obszernie szczegóły i 
załoŜenia nowego budŜetu. BudŜet co do zasad i sposobu jego tworzenia jest obwarowany 
wieloma przepisami i tutaj jest ogromna praca pani Skarbnik, aby od strony technicznej te 
wszystkie załoŜenia, wszystkie elementy tego budŜetu w sposób poprawny wprowadzić. Jest 
jeszcze Wieloletnia Prognoza Finansowa, która jako dokument wymaga szczególnej 
staranności, szczególnego profesjonalizmu jeŜeli chodzi o jego skonstruowanie. Z jednej 
strony Państwo Radni uchwalacie ten budŜet, ale z drugiej strony jesteście mocno związani 
ramami które tutaj obowiązują. Wójt informował dalej, Ŝe budŜet który tutaj planujemy jest 
budŜetem bezpiecznym, a nie sytuacyjnym czy mało ambitnym. Mówiąc o budŜecie mówimy 
o dokumencie, który będzie decydował o Gminie i co się będzie tutaj w przyszłym roku 
działo, określamy warunki Ŝycia mieszkańców i dlatego jest to szalenie skomplikowana 
sprawa. Nie jest to budŜet mały, jeśli chodzi o wpływy są to podatki, opłaty, subwencje, 
dotacje, podnosząc podatki opieraliśmy się na wskaźnikach ministerialnych. KaŜdy z nas 
widząc obecną sytuację zewnętrzną widzi, Ŝe to moŜe być trudny rok i dlatego uwaŜam Ŝe ten 
proponowany budŜet zapewnia bezpieczeństwo i nie ma w nim wielkich długów. Jeśli 
przetargi pójdą w dobrych cenach to moŜemy się liczyć z tym, Ŝe koniec przyszłego roku 
moŜemy zakończyć na zbilansowanym budŜecie i bardzo niskim zadłuŜeniu. BudŜet to ogrom 
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zadań bieŜących, takich jak oświata, pomoc społeczna, cała gospodarka komunalna, oraz 
nowe zadania wchodzące jak pomoc rodzinie, czy cała gospodarka śmieciowa jako rewolucja, 
która będzie kosztować kolejne pieniądze. Zadania inwestycyjne skupiają się głównie na 
projektach unijnych, to jest: hydrofornia-sieć Chocicza, świetlica Szypłów i Wolica Kozia, 
park „Zdroje”, rozbudowa sieci wodociągowych, droga dojazdowa w Boguszynku, parking 
ulica Szkolna, projekt ulic, chodnik w Wolicy Pustej, dokumentacja blok Klęka, cały projekt 
przyszłościowy pałacu w Klęce, zakupy sprzętu komputerowego w Urzędzie, oczyszczalnie 
przyzagrodowe, objęcie akcji gospodarki odpadami w Jarocinie, rekultywacja wysypiska 
ElŜbietów oraz fundusze sołeckie. Prognozy Finansowe, oraz to co mają Państwo w 
dokumentach wykazuje Ŝe mamy 15% zadłuŜenia, a tak naprawdę to mamy tyle na kontach Ŝe 
mogli byśmy jakąś gminę wykupić, gdyby się to opłacało oczywiście.  
Na zakończenie Wójt poinformował, Ŝe to tyle ogólnie o budŜecie na przyszły rok a pani 
Skarbnik przedstawi autopoprawki wprowadzone do projektu uchwały budŜetowej, które są 
zrobione tak aby Państwa tutaj niczym innym nie zaskakiwać.  
 Przewodniczący podziękował Wójtowi za wystąpienie i przeszedł do kolejnego 
punktu, mianowicie odczytania opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 9 grudnia 
2011 r., w sprawie wyraŜenia opinii na temat uchwały budŜetowej na 2012 rok, oraz opinii o 
projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Nowe Miasto - opinie stanowią 
załącznik do niniejszego  protokołu.  
Na zakończenie Przewodniczący odczytał trzecią opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej z 
dnia 9 grudnia 2011 r., o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą – opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 Po odczytaniu opinii Przewodniczący przeszedł do punktu kolejnego procedury, czyli 
odczytania opinii Komisji Rady Gminy, którego dokonał Przewodniczący Komisji Finansowo 
– Gospodarczej Pan Wincenty Pawelczyk, opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 W kolejnym punkcie procedury, odnośnie autopoprawek do projektu uchwały 
budŜetowej w imieniu Wójta głos zabrała pani Skarbnik. Pani Skarbnik informowała, Ŝe w 
projekcie uchwały są zmiany które Wójt chce wprowadzić autopoprawką do projektu budŜetu 
i odczytała wszystkie autopoprawki, które są w załączniku Nr 2 do projektu uchwały 
budŜetowej, oraz jak się kształtują przychody i rozchody po wprowadzeniu autopoprawek, 
które znajdują się w załączniku nr 6 do uchwały budŜetowej. Pani Skarbnik informowała 
równieŜ o wprowadzeniu autopoprawek, które wynikają z opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej i muszą być poprawione, a są przedstawione w załącznikach do uchwały oraz 
samym projekcie uchwały budŜetowej. Zmiany i poprawki są równieŜ w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej, które są równieŜ przedstawione w załącznikach do WPF na 2012 rok. 

Przewodniczący podziękował pani Skarbnik za dokładne informacje na temat 
autopoprawek Wójta do projektu uchwały budŜetowej oraz co jest ściśle powiązane zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej, jak równieŜ opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.   
Następnie otworzył dyskusję nad projektem budŜetu, nad proponowanymi autopoprawkami 
oraz Wieloletnią Prognozą Finansową. 
● Na wstępie Przewodniczący zabrał głos, aby ocenić budŜet jako Radny i informował, Ŝe 
budŜet na 2012 rok ocenia pozytywnie, bardzo niski deficyt otwierający pole do popisu dla 
budŜetów na kolejne lata. Dodał, Ŝe jako Radnemu brakuje mu inwestycji w infrastrukturę 
gminną, głównie chodzi o drogi, chodniki oraz oświetlenie niektórych miejscowości. 
Rozumiejąc jednak logikę konstruowania budŜetu, środki unijne moŜemy pozyskiwać w tych 
latach na inne działania niŜ infrastruktura, takich jak odnowę wsi czy odnowę świetlic 
wiejskich, dlatego koncentracja środków budŜetowych odbywa się na właśnie takich 
działaniach, gdzie moŜemy te środki unijne pozyskać. 
● Kolejno głos zabrała Radna Julia Rzepka, która na wstępie odniosła się do sprawy iŜ data 
na projekcie uchwały budŜetowej jest 15 listopada a dostaliśmy go 23 listopada. Z pism RIO 
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odczytanych przez Pana Przewodniczącego i Opinii Komisji Rady Gminy zrozumiałam, Ŝe 
otrzymaliśmy projekt 15 listopada, dlatego nie przyklepię tego budŜetu, nie będę ani za ani 
przeciw, nie chcę prowadzić wojny bo nie po to tutaj jestem, ale czuje się oszukana jeśli 
chodzi o datę, uwaŜam Ŝe powinniśmy przestrzegać prawa i nie poprę budŜetu choćby ze 
względu na tę formalna sprawę. 
● Przewodniczący informował, Ŝe Izba Obrachunkowa to zarzuca Ŝe Projekt budŜetu został 
przedłoŜony 23 listopada czyli po terminie i to nie jest tajemnica, natomiast opinia Komisji 
Rady Gminy jest z 15 grudnia a nie 15 listopada, bo byłoby to nierealne. Wójt się spóźnił, ale 
nie rodzi to Ŝadnych konsekwencji prawnych z tego tytułu. 
● Pani skarbnik dodała, Ŝe Regionalna Izba w swoim piśmie, zarzuca to Ŝe otrzymała projekt 
budŜetu z załącznikami 23 listopada i Pan Przewodniczący to czytał. 
● Radna Julia Rzepka dodała, Ŝe chciałaby mimo wszystko abyśmy trzymali się tych 
przyjętych terminów. 
● Wójt dodał, Ŝe sytuacja ta powstała z przyczyn czysto ludzkich, mieliśmy przez okres 
trzech miesięcy kontrolę RIO i to w momencie kiedy było trzeba robić budŜet. Kontrola 
obejmowała głównie kontrolę finansową gdzie powstaje budŜet i dlatego tak się stało. 
● Radna Julia Rzepka odpowiedziała, Ŝe rozumie to Ŝe jesteśmy tylko ludźmi  
● Przewodniczący dodał, Ŝe faktycznie zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym i uchwałą 
Rady Gminy Wójt powinien przedłoŜyć projekt uchwały budŜetowej do 15 listopada, nie 
zrobił tego za co przeprosił, ale nie rodzi to Ŝadnych konsekwencji prawnych 
● Radna Rzepka dodała jeszcze, Ŝe prosi abyśmy na przyszły rok zmieścili się w terminie i 
nie chce się juŜ więcej czepiać 
● Wójt podsumowując dodał, Ŝe ta sytuacja nie miała miejsca kiedy nie było kontroli RIO i Ŝe 
uraziło to Ŝe Radna tylko z tego powodu uwaŜa, Ŝe tego budŜetu nie poprze bo jest później. 
● Radna Julia Rzepka informowała dalej, Ŝe ma wiele wątpliwości co do tego budŜetu, 
rozumie procedury, docenia równieŜ pracę Pana Wójta i innych pracowników, ale pomimo 
wszystko ma wiele wątpliwości, np. co do bramy w Boguszynie czy bloków w Klęce. Jednak 
nie jestem tu tylko po to aby krzyczeć, choć moja opinia jest dla Wójta równieŜ waŜna i 
mobilizuje do pewnych działań, ale uwaŜam Ŝe pracuje nam się coraz lepiej choć czuję taką 
bezsilność, bo chciałabym mieć większy wpływ na to co będzie ujęte w budŜecie. 
Powinniśmy się więcej spotykać na Komisjach i wspólnie dyskutować nad propozycjami 
złoŜonymi do budŜetu i mam nadzieje Ŝe w przyszłym roku będziemy się częściej spotykali i 
razem podejmowali decyzje. Jako Radna chciałabym, abyśmy więcej razem współpracowali i 
uwaŜam Ŝe ta Rada naprawdę dobrze pracuje, jesteśmy bardziej aktywni, ja ciągle mam 
niedosyt i jest mi ciągle mało i chciałabym aby Pan Wójt zechciał w przyszłym roku z nami 
więcej popracować. 
● Wójt dodał jeszcze, Ŝe jego pomysły autorskie do budŜetu biorą się z wniosków 
składanych, z potrzeb które w nich występowały, ale nie moŜemy niestety wszystkich 
uwzględnić. JeŜeli jakiś konkretny pomysł Pani przedstawi i uzyska on poparcie Radnych to 
będę najłatwiejszy do przekonania i wtedy moŜemy coś konkretnego zrobić. Ciągłe 
dyskutowanie czy coś się podoba czy nie do niczego nie prowadzi, projekt „Zdrojów” jest 
Państwu znany a opinię czy to się spodoba poznamy po zakończeniu całej inwestycji. 
● Przewodniczący poparł słowa Radnej Rzepki, Ŝe dyskusja w gronie Radnych a nawet 
szerszym przy projektowaniu budŜetu nikomu nie zaszkodzi a moŜe być nawet pomocna, oraz 
odniósł się do sprawy wniosków złoŜonych do budŜetu, które były przedstawione na dwóch 
Komisjach i Ŝe w tej sprawie nigdy nie dojdzie się do wspólnego zdania, poniewaŜ dla 
kaŜdego inna sprawa do zrobienia będzie najwaŜniejsza. Musimy mieć świadomość, Ŝe za 
przedłoŜony projekt budŜetu odpowiada Wójt, którego  przywilejem jest konstruowanie 
budŜetu, w którym niestety nie moŜe być wszystkiego. 
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● Radna Zofia Kędziora, w imieniu mieszkańców Boguszyna i Ziemi Nowomiejskiej 
podziękowała Radnej Julii Rzepce za piękny prezent który zrobiły Wiadomości Lokalne, 
ujmując bramę w Boguszynie na kalendarzu wydanym z gazetą na 2012 rok. 
Radna odniosła się równieŜ do budŜetu i zaproponowała Wójtowi, by przy jakiejkolwiek 
kwocie wolnej ujęli elewację zewnętrzną Urzędu Gminy, który jest najwaŜniejszym i 
reprezentatywnym budynkiem w naszej Gminie. 
● Radny Juliusz Twardowski, odniósł się do kwestii inwestycji w poszczególnych 
miejscowościach i informował, Ŝe jego zdaniem bardziej zasadne byłoby zamiast zrobienia 
„Zdrojów” zrobienie ulic wokół rynku. „Zdroje” są ładne same w sobie i będą ładne przez 
następne lata, a bardziej przydatne byłoby za te pieniądze zrobienie ulic w Nowym Mieście. 
● Wójt w odpowiedzi informował, Ŝe na budowę dróg nie ma środków zewnętrznych, a tylko 
na odnowę centrum wsi, a park „Zdroje” był jeszcze zaplanowany za poprzedniej kadencji, a 
na to moŜna było wziąć pieniądze i dlatego chcieliśmy to zrobić. Z tych samych pieniędzy nie 
mogliśmy zrobić ulic i wtedy nie byłoby ani parku, ani ulic. Wójt dodał, Ŝe doskonale widzi 
niedosyt jeśli chodzi o inwestowanie w drogi, ale robimy inne inwestycje bo na nie 
dostaniemy pieniądze. 
● Radny Wincenty Pawelczyk informował, Ŝe wnioski składane do budŜetu będziemy w 
miarę moŜliwości realizować w dalszej kolejności. 
● Radny Marek Mroziński pytał, czy pomimo okrojenia budŜetu w inwestycje, nie moŜna by 
zrobić choć w części placów zabaw oraz czy rekultywacja wysypiska śmieci w ElŜbietowie 
będzie juŜ końcowa. 
● Wójt odpowiedział, Ŝe nie moŜemy zrobić w części placów zabaw bo wyszliśmy z tego 
zadania oraz, Ŝe rekultywacja wysypiska za 200 000 zł. objęła by pierwszy etap 
zabezpieczenie wysypiska poprzez zasypanie i wyrównanie, a dalej nastąpiła by rekultywacja 
prze nasadzenie drzewek itd. 
● Radna Ewa Andrzejewska informowała, Ŝe ilu będzie Radnych tyle będzie zdań i obojętnie 
co byłoby umieszczone w budŜecie zawsze znajdzie się ktoś niezadowolony. Wniosków do 
budŜetu było duŜo, a nie wszystkie mogą się znaleźć ze względu teŜ na inne zadania jakie 
spływają na Gminę w roku następnym, ale myślę Ŝe budŜet będzie niejednokrotnie zmieniany 
i znajdą się środki aby część tych wniosków zrealizować. Nie wszystko w budŜecie mi się 
podoba, mam wątpliwości co do wielkiej inwestycji na „Zdrojach” czy to jest pomysł 
trafiony, do bramy w Boguszynie a patrząc na dochody Gminy duŜego pola manewru nie 
mamy. Radna zapytała, dlaczego nie ma w budŜecie zaplanowanych dochodów ze sprzedaŜy 
działek w Klęce 
● Wójt odpowiedział, Ŝe nie planowaliśmy bo ta sprawa trwa juŜ długo i gdy będą juŜ 
wpływy wprowadzimy je do budŜetu. 
● Radna Ewa Andrzejewska odniosła się jeszcze do sprawy, aby skoro przeznaczamy środki 
w budŜecie na zrobienie projektów, dopilnować by były one zrealizowane, bo mamy kilka 
projektów które do dzisiaj nie są zrealizowane. 
● Wójt odpowiedział, Ŝe Rada te projekty zatwierdziła, a niestety demokracja jest dość 
kosztowną sprawą. Projekt pałacu w Klęce jest nieunikniony i musi być zrobiony, ale moŜe 
kiedyś przyczyni się do powstania tam pięknego miejsca kiedy przejdzie w ręce prywatne. 
● Radny Twardowski pytał, jakie są stawki po rozstrzygniętym przetargu na przewozy 
● Pani Mariola Bąk odpowiedziała, Ŝe na duŜe autobusy stawka wzrosła za kilometr z 3.89 do 
4,32 zł brutto łącznie z opiekunami tych dowozów, natomiast stawka na dowozy małymi 
autobusami do szkoły specjalnej w Jarocinie spadła z 2,19 na 2,05 zł. brutto. 
●  Radny Jacek Nyczke zapytał, jakie firmy będą realizowały dowozy w roku 2012 
● Pani Mariola Bąk odpowiedziała radnemu, Ŝe te same co w roku 2011, firma Stiller i 
Klimczak z Chwalęcina. 
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● Radny Juliusz Twardowski zapytał jeszcze, jak wygląda sprawa podwyŜek dla 
pracowników obsługi w szkołach, o których rozmawialiśmy na komisji. 
● Wójt odpowiedział, Ŝe na początku stycznia odbędzie się spotkanie z Panią Kierownik 
GZEAS w tej sprawie. PodwyŜki dla pracowników będą, ale nie jednakowe dla wszystkich o 
tym będziemy decydować na spotkaniu. 
● Radny Zenon Wojciechowski odniósł się do zrobionej drodze z KsiąŜa do Chromca, i 
zapytał ile leŜy tej drogi po stronie naszej Gminy, aby pomyśleć i moŜe zrobić ten kawałek co 
znacznie uprości dojazd ludzi z Chromca do parafii w KsiąŜu. 
● Wójt odpowiedział, Ŝe 500 metrów jest po naszej stronie a reszta naleŜy do Gminy KsiąŜ 
Wlkp., będziemy myśleć aby tą naszą część zrobić z własnych środków. 
 Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący zaproponował, głosowanie uchwały w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 
2012-2015. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 aktualnie obecnych Radnych, 0 głosów 
„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. 
♦ Uchwała Nr XV/114/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Kolejno Przewodniczący zaproponował głosowanie na wprowadzenie 
autopoprawek do budŜetu na 2012 rok. 
Za przyjęciem autopoprawek opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 3 głosy 
„wstrzymujące”. 
Przewodniczący poinformował, Ŝe kolejny punkt procedury czyli głosowanie wniosków 
komisji Rady Gminy nie uwzględnionych przez Wójta nie odbędzie się, poniewaŜ Komisje w 
swojej opinii nie zawarły takich wniosków. 
 Następnie Przewodniczący zaproponował głosowanie uchwały w sprawie budŜetu 
na 2012 rok.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 3 głosy 
„wstrzymujące”. 
♦ Uchwała Nr XV/115/2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 Wójt Aleksander Podemski podziękował za przyjęcie budŜetu na 2012 rok, dodając Ŝe 
w imieniu własnym i odpowiedzialnych pracowników Urzędu będzie starał się aby ten budŜet 
jak najlepiej wypadł. 
 
Ad 15. Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, Ŝe nie wpłynęły Ŝadne interpelacje i zaproponował 
przejście do ostatniego punktu posiedzenia. 
 
Ad. 16. Wolne głosy i wnioski. 
► Przewodniczący poinformował, aby Przewodniczący Komisji Stałych przekazali 
informację o pracy komisji do biura Rady do około 15 stycznia i przypomniał, aby Radni 
ustosunkowali się do prośby Pani Bernadety Staszak dotyczącej pomocy finansowej. 
► Radna Julia Rzepka informowała Radną Kędziorę, Ŝe to Ŝe akurat brama w Boguszynie 
znalazła się na zdjęciu kalendarza Wiadomości Lokalnych było juŜ w planie rok temu, nie 
wiem jak potoczą się dalej jej losy ale cieszę się Ŝe została uwieczniona. Radna zaprosiła w 
imieniu Pani Sołtys Agnieszki Król i Rady Sołeckiej i druhów z OSP na sylwestra na 
Zielonym Rynku, oraz na Bal Miłośników Ziemi Nowomiejskiej dnia 21 stycznia. 
► Radny Artur Borkowski, informował o przedłoŜeniu Radnym informacji dotyczącej 
nagradzaniu Sołtysów za ich pracę i poprosił o zapoznanie się do następnej Komisji w 
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styczniu. Jest to temat, który był poruszany wcześniej na komisji i nie chciałbym Ŝeby był 
zapomniany. 
► Radny Jacek Nyczke pytał Wójta, czy będzie jakieś planowane uroczyste otwarcie 
świetlicy w Dębnie i zaproponował, aby jedną Komisję w przyszłym roku zrobić w tym 
obiekcie. 
► Wójt odpowiedział, Ŝe porozmawia i pewnie jakieś otwarcie będzie, bo jest się czym 
pochwalić. 
► Pan Maciej Kuderczak zaprosił na XX Finał Wielkiej Orkiestry, który będzie w Ośrodku 
Kultury i tradycyjnie o godz. 20.00 światełko do nieba, oraz informował o zorganizowaniu 21 
lutego na zakończenie karnawału imprezy samorządowej, na którą równieŜ serdecznie 
zapraszał. 
► Pani Krystyna Muzolf Dyrektor Biblioteki Publicznej informowała, o wydaniu przez 
Średzkie Towarzystwo Kulturalne Słownika Biograficznego Powiatu Średzkiego i zachęcała 
do jego zakupu. Następnie dodała, Ŝe Redakcja Rzeczpospolitej we współpracy z Instytutem 
KsiąŜki po raz pierwszy przygotowała ranking bibliotek w Gminach do 15 000 mieszkańców, 
rozpatrując róŜne kryteria Nowomiejska Biblioteka znalazła się na 53 miejscu w kraju i 
bardzo wysokim 6 miejscu w Województwie Wielkopolskim, co jest dla nas wszystkich 
osiągnięciem. Pani Dyrektor podziękowała władzom oraz radnym za przychylne głosy dla 
biblioteki i poprosiła o uwzględnienie w przyszłych budŜetach potrzeb biblioteki. 
► Pani Danka Halek-Wielgosz informowała o przeniesieniu ŚDS do Chromca oraz o 
zwiększeniu od przyszłego roku liczby osób korzystających z tego ośrodka z piętnastu do 
trzydziestu i podziękowała za zgodę na przeniesienie tego obiektu do Chromca. Pani 
Kierownik podziękowała wszystkim za dobrą współpracę, pozwalającą aby mieszkańcy 
socjalni w naszej Gminie mogli się czuć bezpieczni. 
 
Ad.  18. Zamknięcie sesji. 

O godzinie 14.10  Przewodniczący zamknął XV Sesję Rady Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą. 

 
 
 

      Protokołowała:                                                                                      Zatwierdził: 
Podinspektor ds. Rady Gminy             Przewodniczący Rady Gminy 
      Iwona Witczak                                                                                      Janusz Janicki 
 
 
 


